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Onderwerp: Situatie en beleid AED’s gemeente Berkelland

Middels een brief van 26 april jl. van de belangenverenigingen van de kleinen kernen in onze gemeente, 
schetsen zij de huidige situatie rondom AED’s in onze gemeente, die verre van ideaal is. Zij vragen beleid 
op te stellen dat voorziet in een goede en beheersbare organisatie, waarbij zij een coördinerende rol voor 
de gemeente zien weggelegd. 
Het CDA ziet het belang van een goede organisatie rondom AED’s, dit omdat het de kans op overleven van 
een slachtoffer met een hartstilstand aanzienlijk vergroot, het kan levensreddend zijn!
Wij begrijpen de zorgen van de belangenverenigingen en zien in Berkelland graag een goede dekking van 
AED’s, die ook voor de toekomst geborgd blijft. Een coördinerende rol vanuit de gemeente zou hiervoor 
uitkomst kunnen bieden. 

Vraag:
Hoe kijkt het college tegen de problematiek aan die beschreven wordt door de belangenverenigingen van de 
kleine kernen? En in hoeverre hechten zij belang aan een goede dekking van AED’s?

Antwoord (in te vullen door college):
Het college erkent het grote maatschappelijke belang van een goede AED dekking. Op dit moment is de 
dekking in onze gemeente, zelfs in de buitengebieden erg goed. Zie ook bijgevoegde overzichtskaart van 
HartslagNu. Enkel in Rekken ontbreekt nog een AED om in de gehele gemeente volledige (6-minuten) 
dekking te realiseren. Er zal, onder meer naar aanleiding van de brief van de belangenverenigingen, 
gekeken worden op welke manier de gemeente kan bijdragen om ook dit laatste gat te dichten.
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We herkennen het knelpunt dat particuliere AED’s niet altijd te gebruiken zijn. Dit komt bijvoorbeeld voor bij 
een supermarkt of kantoorpand waar wel een AED hangt, maar waar buiten openingstijden geen toegang is 
tot de AED. Dit is echter een verantwoordelijkheid van de eigenaar. Dorpsraden en/of andere 
belangengroeperingen worden geadviseerd om met deze partijen in gesprek te gaan om ook deze AED’s , 
buiten openingsuren, bereikbaar te maken. Wij hebben geen rol bij aanschaf/onderhoud en inzet van 
AED’s. Interventie door ons zal eerder averechts werken (o.a. het verdwijnen van eigen/gezamenlijke 
verantwoordelijkheid) of leiden tot hoge kosten.
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Vraag:
Ziet het college, net als de belangenverenigingen, een coördinerende rol weggelegd voor de gemeente om de 
problemen die zij ervaren en voorzien te kunnen voorkomen?

Antwoord:
De Wet Publieke Gezondheid beschrijft het takenpakket van de gemeente op het gebied van lokale 
gezondheidsbevordering. Op grond van deze wet heeft de gemeente geen taken of verantwoordelijkheden 
rondom de AED’s. Wij zien dat er landelijk in toenemende mate aandacht is voor dit onderwerp; het Rijk, de 
VNG, GGD-en, Hartstichting, etc. zijn nu aan zet. 
In afwachting van landelijke ontwikkelingen, zien wij op de korte termijn wel mogelijkheden in het stimuleren 
van een nauwere samenwerking tussen particuliere initiatieven met de EHBO stichtingen en/of Rode Kruis 
afdelingen in Berkelland (dit ten behoeve van het opleiden van voldoende vrijwilligers om de AED’s te 
gebruiken). 

Vraag:
Binnen ons Sociaal Domein zetten we hoog in op preventie. Is er een mogelijkheid om de organisatie rondom 
AED, denk hierbij aan aanschaf, onderhoud en trainingen, als onderdeel te zien van ons Preventiebeleid en als 
dusdanig daarin op te nemen?

Antwoord (in te vullen door college):
Wij zien het sociaal domein als een gedeelde verantwoordelijkheid van inwoners, professionals en de 
gemeente, zoals wij ook in het beleidskader preventie beschrijven. De gemeente is niet per definitie de 
partij die alles uitvoert of financiert. Waar initiatieven ontstaan die niet tot de wettelijke taken van de 
gemeente behoren, maar wel een maatschappelijke meerwaarde hebben, kan de gemeente als verbinder 
optreden tussen de inwoners en professionals of deels participeren in de financiering. In het kader van ons 
preventiebeleid zien wij de rol van de gemeente meer in de van zin preventieve maatregelen om 
hartaanvallen te voorkomen, zoals sporten stimuleren en ongezond eten, drinken en roken ontmoedigen. 
AED’s zijn in dit licht meer curatief van aard.


